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Referat til møde i Ejby Menighedsråd torsdag den 15. august 2024 kl. 19.00   

Konfirmandlokalet, Ejby Sognegård. 

 

Deltagere: Lone Street, Allan Andersen, Flemming Christian Sloth, Max Hvornum, Mette 

Damgaard Bruun, Michael Bang-Achton.  

Karsten Kjær (gæst ved pkt. 3 på dagsordenen) 

Afbud fra: Kirsten Bostrøm Frandsen, Hanne Leth Jakobsen og Kim Gilling Hansen 

Dagsorden sendes til orientering for: Jens Elkjær Petersen, Søren Voigt Juhl og Annette Otzen. 

Referent: Lone Street 

Valg af sang/salme: Forslag modtages gerne 😊 

Dagsorden Velkomst ved formand for Ejby Menighedsråd Michael Bang-Achton Indlæg 

1.  Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen er godkendt. 

 

2.  Meddelelser: Orientering 
 

a) Formand  
På et Formandsmøde 20. juni kom et forslag om at gøre kalkning af 

kirker til et fæles anliggende i Provstiet. Det kan give nogle 
økonomiske og administrative fordele a’la’ vores fælles 

regnskabsafdeling i Herfølge. – pkt. 4 på dagsordenen. 
Jeg har fået bekræftet fra Slots- og kulturstyrelsen, at det var korrekt, 
at der kan etableres trællebro langs diget, så længe det ikke svækker 

diget, samt at slid på diget som det så ud i 1992 ikke giver adgang til 
påbud. Svaret er sendt videre til Disc Golf, der har spurgt om tilskud 

fra MR – pkt. 10 på dagsordenen. 
Der er sendt Poster for Ejby kirke til opsætning på bord ved Provstidag 

”Liturgi i det Fri”. Provstiråd har takket for modtagelsen. 
49 Råge unger nedskudt på kirkens område. Allan foreslår at vi 
opsætter egernkasser til forebyggelse, da egern tager æg fra rederne. 

 
a) Præst (Afbud) 

 
b) Personalerepræsentant (Afbud) 

 

c) Kontaktperson 
Der er afholdt medarbejderaftaler undtagen en. 

 
d) Kirkeværge 

Afventer tilbud på at få repareret søjlerne, stierne skal renoveres 
og vi har modtaget tilbud. Michael har videresendt projektforslag 
til provstiet. 

 
e) Kasserer 

Intet at berette herfra. Det fungerer fint med EAN nummer. Letter 
arbejdet for både kasserer og regnskabsfører. 

 

 

3.  Formaliseret aftale med Ejby Herreklub 

Indlæg v. Herreklubbens formand Karsten Kjær (Bilag) 
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Karsten Kjær orienterer. 
Karsten har haft en del samtaler med Kim (præst) som er meget 

interesseret i et samarbejde. Oplæg er et forslag til hvad man har af 
visioner. 
Køge har allerede en herreklub. Det går ud på at få mænd ind i et 

fællesskab primært i lokalsamfundet, formålet er forebyggelse af 
ensomhed. Ejby herreklub ønsker at etablere noget tilsvarende med 

fokus på Ejby og har i den anledning brug for et bosted for klubben og 
anmoder om at benytte sognegården.  

Det har været udfordringer i forhold til at være i Ejby IF klubhus. Der 
mangler plads og køkkenfaciliteter. Herreklubben udfører forskellige 
arbejder for byens klubber og slutter af med grill og hygge. Har søgt 

om tilladelse hos Køge kommune om at bruge en grund til at etablere 
en urtehave. Herreklubben deltager kun i arrangementer til gavn for 

borgerne og har ikke noget kristent islæt. Karsten oplyser at 
overskuddet skal dække udgifter til Pr. og foredragsholdere samt 

opbygning af en struktur for flere herreklubber. 
 
Menighedsrådet er åbne for et samarbejde med herreklubben i en eller 

anden form, når vi er længere med renovering af sognegården. 
Renoveringen af sognegården skal ikke være afhængig af 

herreklubbens ønsker. 
Vi starter med et samarbejde som høstfesten hvor herreklubben står 
for grill.  

  

4.  Er der stemning for, at kalkning af kirker bliver fælles 
anliggende i Provstiet? 

Kalkjarlen kalker i 2025. 
Menighedsrådet tilslutter sig at kalkning af kirker bliver fælles 
anliggende i Provstiet. 

Michael 

5.  Godkendelse af Jazz gruppe til Høst gudstjeneste 15. 

september. Honorar 15.000 kr. 
Forslaget er godkendt. 

 

 

6.  Godkendelse af Orgelkoncert 2. oktober 
med Sven-Ingvart Mikkelsen – Honorar 4.000 kr. 
Forslaget er godkendt. 

 

 

7.  Budgetlægning af vikar / hjælp til graver arbejde. 
Hækklipning m.v. 

Graverne er i perioder hårdt presset. 
Der er et efterslæb på vikar på graverområdet. 
Mette opfordrer til at forhøre sig i kontaktpersonens erfa-gruppe. 

Hvor meget skal der afsættes til vikar, hvad bliver der brugt i de andre 
kirker. 

Michael undersøger nærmere. 
 

Michael 

8.  Samarbejde med Ejby Optimisterne med udgivelse af 

kirkeblad 4 gange årligt / støtte dem med 1.000kr herfor 
Michael har haft møde med en fra Ejby optimisterne. 
Det blev besluttet at betale Ejby optimisterne 1000 kr. pr. år. 

Menighedsrådet skal aflevere et indstik, som Ejby-optimisterne sørger 

Michael 
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for bliver omdelt sammen med deres eget blad. 
 

9.  Høstgudstjeneste 15. september. Planlægning 

Kirken pyntes.  
Ejby kirkes kammerkor synger til gudstjenesten. 
Herreklubben tænder op for grillen og åbner baren i sognegårdens 

have.  Herreklubben køber ind. 
Spisning fra kl. 12. Jazzband Catpack spiller. 

Den gule kirkevin, den vi bruger sædvanligvis, vandt konkurrencen ved 
altervinsmagningen ved Ejby Festen og bliver serveret ved naveren. 
 

 

10.  Tilskud fra MR til trællebro langs dige? 

Disc golf vil komme med oplæg til etablering, der sendes til udtalelse 
hos Miljøstyrelsen, Disc golf vil stå for etablering. 

Menighedsrådet er åbne overfor et tilskud. 
 

Michael 

11.  Reparation af murværk ved port – Status? 
Vi er ikke kommet videre. 

Allan tager kontakter kirkeværgen fra Bjæverskov i næste uge. 
 

Allan 

12.  Orientering om halvårsregnskab 

Max orienterer, vi følger budgettet fint. 
 

Max 

13.  Tilbud fra Birthe Lind på Vinduespolering (Bilag) 
Menighedsrådet beslutter vinduespudsning i april og september. 

 

 

14.  Studietur. 
Beslutning / planlægning 

Besøg i Herfølge og se deres ombygning af sognegården. Spisning hos 
Aalbæk. Tal med Mark om hvordan deres menighedsråd har brugt den 
nye sognegård. 

Vi skal finde en dato i uge 38, onsdag, torsdag eller fredag. 
Vi mødes ved sognegården kl 17.  

Michael kontakter personalet. 
 

 

15.  Forespørgsel / Tilbud fra Ejbykoret om at synge ved 
Julekoncert (Ældrecenter -som sidste år eller i Kirken) 

Honorar 3.500 kr ( Bilag ) 
Menighedsrådet godkender. 

 

16.  Skal vi ansøge om salg af Ejbyvej 63 i år? 

Mette gør opmærksom på at vi har mulighed for at låne lokale i 
Forsamllingshuset, på skolen og i forskellige boligforeninger. 
Michael hører provstiet om vi må sælge. 

Menighedsrådet ønsker at sælge. 

 

17.  Menighedspleje 
Skal det opstartes? / I så fald hvilke tiltag? 

Mette har kontaktet hjertejul, vi afventer. 
 

 

18.  Kirkekaffe 
Er der stemning for at MR sammen med frivillige på turnus sørger for 

kirkekaffe ved gudstjenester / Højmesser? 
Vi arrangerer kirkekaffe nogle gange om året. Efter aftale.  
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19.  Vedligehold af havemøbler 
Er der stemning for arbejdsdag i MR til dette arbejde? 

Der er ikke tid i år. 
 

 

20.  Børneattester 
Er det noget vi skal indhente for MR? – Ikke krævet af hverken Provsti 

eller Stift (kun ved nyansættelse af præster) 
Ikke påkrævet af menighedsrådet. 

 

 

21.  Eventuelt 
Der indkaldes til møde i byggeudvalg efter vores besøg i Herfølge. 
 

 

22.  Punkter til næste møde 

Ingen punkter i dag. 
 

 

23.   Lukket møde  

Emner udsendes separat til MR  
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